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A: Valg af dirigent 
Bestyrelsen foreslår Flemming Eriksen, der vælges uden kommentarer fra salen. 

Flemming Eriksen fastslår, at Generalforsamlingen er lovlig indvarslet idet indkaldelsen med korrekt 

dagsorden er udsendt rettidigt. 

Bilag i form af årsregnskab for 2012 og budgetforslag for 2014 er desuden udsendt med ret varsel. 

Generalforsamlingen er dermed lovlig og beslutningsdygtig. 

Jette Michaelsen fra Herning Svømmehal og Michael Lysgaard fra Ikast Svømmecenter vælges som 

stemmetællere. 

B: Bestyrelsens beretning 
Formand Carsten Larsen fremlægger bestyrelsens beretning med udgangspunkt i den skrevne beretning, 

der er trykt i Svømmebadet nr. 31: 

2012 har været et fedt år for Dansk Svømmebadsteknisk Forening. Der er meget, der er lykkes for os som 

forening og vores samarbejdspartnere har også taget sig sammen og fået afsluttet nogle af de ting, som har 

været på dagsordenen i alt for lang tid. 

Vi fik i efteråret 2012 en ny Bekendtgørelse for Svømmebade og disses vandkvalitet, og den kan vi godt 

være tilfredse med.  

I går, den 9. april, fik vi så den tilhørende vejledning, og det er vigtigt at høre godt efter Inger Bergman, når 

hun siger, at vejledningen netop kun er vejledende. 

DS477 er stort set klar til udgivelse, og vi regner stadig med at den udkommer den 1. juni 2013. Et resultat 

af arbejdet med DS477 er, at vi nu har fået et stående standardiseringsudvalg, der arbejder kontinuerligt 

med standarden og forbedringer af den.  

Bestyrelsen i Dansk Svømmebadsteknisk Forening vil som en udløber af arbejdet i standardiseringsudvalget 

indstille en person til det europæiske arbejde med EU-normerne inden for vores område, således at vi også 

kan få indflydelse på disse, inden de træder i kraft. 
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Derudover har det været en dejlig oplevelse at se de første 18 svømmebadsassistenter få deres 

eksamensbeviser. Lige før jul satte vi også gang i hold 3, der er det hidtil største hold på udannelsen, og det 

er kun lykkes på grund af svømmebadenes store indsats og engagement i uddannelsen.  

Nye svømmehaller er allerede begyndt at søge om at blive godkendt som uddannelsessted, og vi har 

kontakt til flere unge mennesker, der ønsker at gå i gang med uddannelsen, hvilket bestemt er positivt. 

Vi har fået rigtig god pressedækning på uddannelsen: både TV og radio har dækket eksamen og de 18 

svømmebadsassistenter har fået masser af lokal omtale. 

Aqua Punkt har også kørt rigtigt godt i 2012, og vi er nu oppe på 136 AquaPunkthaller landet over, mens 

omkring 700 livreddere er blevet uddannet som Aqua Coach. Det er rigtigt flot, og vi er meget stolte over at 

deltage i et så omfattende og synligt projekt. 

Når det er sagt, så har 2012 også budt på udfordringer: foreningens økonomi var under pres idet 

kontingentet lå temmelig langt under det budgetterede. Vi måtte derfor skære ned på både aktiviteter og 

sekretariatsbistand, hvilket helt klart har været en udfordring. 

Vi har alligevel formået at lave nogle gode arrangementer – både ERFA-møder og studieture har haft god 

opbakning. 

Alt i alt har 2012 på trods af de økonomiske udfordringer været et rigtigt godt år. 

Når vi ser fremad står vi over for en række meget spændende udfordringer: 

Svømmebadsassistentuddannelsen er godt på vej til at blive en permanent uddannelse. KL har givet tilsagn 

om at de vil indgå i forhandlinger, hvilket er et meget stort skridt på vejen. Jeg vil kæmpe meget hårdt for 

at vi når målet i 2013 – men uden at komme med løfter. 

Bestyrelsen har besluttet at vi vil lave en kursusenhed, så vi kan tilbyde kurser i foreningens regi. Målet er 

en generel opkvalificering af kælderfolk, livreddere og servicepersonale i svømmehallerne. Dette kan 

muligvis gøres i samarbejde med nuværende kursusudbydere, og vi vil derfor gerne nedsætte et 

uddannelsesudvalg med medlemmer, der kan hjælpe os. 

Et af målene er fx en certificering af Erhvervslivredderprøven. 

AquaPunkt står ved en skillevej: der er nu 136 AquaPunkthaller, og hvis man fordeler de udgifter, der har 

været til projektet indtil nu ligeligt blandt de 136 haller, svarer det til at hver AquaPunkthal har fået 

materiale og markedsføringshjælp for omkring 90.000 kroner. TrygFonden er meget imponeret over, hvor 

langt vi er nået på den korte tid, men vil ikke være med til at sikre den fortsatte drift af konceptet. 

Derfor skal vi i år finde ud af, hvordan AquaPunkt fremtidssikres. Jeg håber meget at vi kommer videre og 

formår at forankre AquaPunkt og sikre konceptets fortsatte tilstedeværelse i de danske svømmehaller. 

Og så håber jeg naturligvis på, at vi også fremadrettet vil have et rigtigt godt samarbejde med 

Gigtforeningen. 

Jeg har desuden haft flere interessante samtaler med KL omkring manglen på ’uvildig’ rådgivning, som kan 

hjælpe kommunerne med godkendelser o.lign. 

Det kan være svært for kommunerne at tage ordentlig stilling til div. ansøgninger fra svømmebadene, fordi 

der ikke altid er kompetente medarbejdere på området. Det er min opfattelse, at vi bestemt er dårligere 

stillet efter kommunalreformen på dette punkt, fordi det er urealistisk at forvente, at en kommune med en 

enkelt mindre svømmehal, skal have en ekspert på området siddende på rådhuset til at forvalte det. 

KL vil derfor gerne være med til at arbejde på at sikre de rigtige kompetencer ude i kommunerne. Der er 
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næppe tvivl om, at kommunerne har en udfordring på området – fx har jeg netop fundet ud af, at vi i 

Hillerød Svømmehal åbenbart ikke har en korrekt godkendelse. 

Bestyrelsen har desuden et ønske om at tilknytte livredderne tættere til foreningen i form af et personligt 

medlemskab af en form for netværk eller netværksgruppe. 

Og endeligt har vi truffet principbeslutning om at alle aktiviteter i Dansk Svømmebadsteknisk Forening skal 

være overskudsgivende. Bl.a. har vi i redaktionsgruppen besluttet at arbejde med temanumre for på den 

måde at kunne tiltrække flere annoncører. 

Til sidst vil jeg gerne takke: 

 Naturstyrelsen 

 Rådet for Større Badesikkerhed 

 Vores partnere i samarbejdet omkring Erhvervslivredderprøven 

 FOA for det gode samarbejde omkring Svømmebadsassistentuddannelsen 

 Sekretariatet 

 Mine kolleger i bestyrelsen 

Flemming Eriksen kunne konstatere, at der ikke var hverken spørgsmål eller kommentarer til bestyrelsens 

beretning. 

Beretningen er dermed godkendt. 

C: Regnskab for 2012 til godkendelse og meddelelse af decharge 
Niels Bækgård fremlægger det reviderede regnskab for 2012: 

Som Carsten Larsen allerede har været inde på, havde vi i 2012 300.000 mindre i indtægt på kontingent end 

budgetteret. 

Vi havde budgetteret med et regnskab med 0,- i resultat, og vi endte med et underskud på kr. 8.306,-, 

hvilket må siges at være yderst tilfredsstillende. 

På s. 8 er der desværre lavet en fejl fra revisors side, da der står Anpartskapital – dette er naturligvis en fejl, 

da vi ikke er et anpartsselskab. 

Flemming Eriksen kunne konstatere, at der ikke er hverken spørgsmål eller kommentarer til regnskabet, 

hvormed det må betragtes som godkendt. 

D: Indkomne forslag 
Der er ingen indkomne forslag 

E: Budget 2014 med fastsættelse af kontingentets størrelse 
Flemming Eriksen foreslår, at man behandler de to dele af punktet hver for sig, og begynder med 

fastsættelse af kontingentets størrelse, da dette vil kunne have indflydelse på budgettet. Dette blev tiltrådt 

af generalforsamlingen. 

Niels Bækgård fremlægger derefter de tre forskellige modeller, som bestyrelsen har stillet op for udregning 

af kontingentet. 

Model 1 bygger på et lighedsprincip, hvor alle medlemmer betaler det samme, og svømmehallerne 

derudover betaler et tillæg for ekstra adresser. Alle kan tilknytte så mange brugere til medlemsskabet, som 

de ønsker. 
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Model 2 er den, som bestyrelsen anbefaler. I denne model betaler svømmehaller et lavere grundkontingent 

end leverandører og rådgivere, mens alle medlemskategorier betaler tillæg for at tilknytte ekstra adresser 

til medlemskabet. Alle kan tilknytte så mange brugere til medlemsskabet, som de ønsker. 

Model 3 er den nuværende, hvor alle betaler det samme grundkontingent. Rådgivere og leverandører 

betaler herefter tillæg for hver person, de ønsker at tilknytte medlemsskabet, mens svømmehallerne 

betaler tillæg for ekstra adresser. Samtidig betaler større svømmeanlæg tillæg efter hvor mange årsværk de 

har ansat i svømmehallen. 

Bestyrelsen opfordrer til skriftlig afstemning. 

Der er uddelt 39 stemmesedler, og stemmerne fordeler sig som følger: 

Model 1:   1 stemme 

Model 2:  31 stemmer 

Model 3:   7 stemmer 

Model 2 er dermed vedtaget. 

Niels Bækgård fremlægger budgettet for 2014. 

Som nævnt i bestyrelsens beretning, budgetteres der med at alle foreningens aktiviteter fremover skal give 

et mindre overskud. 

Vi forventer også et overskud på bladet, mens der er sat 50.000 af til AquaPunkt. 

Samlet budgetteres der med et overskud på 125.000, da foreningen i 2011/2012 har tæret lidt for kraftigt 

på egenkapitalen. 

Der er ingen spørgsmål eller kommentarer til budgettet, der dermed vedtages. 

F: Valg 

1: Medlemsgruppe A 

Henning Holm og Niels Bækgård er på valg. Henning Holm modtager ikke genvalg. 

Bestyrelsen foreslår Lars Norring fra Kildeskovshallen som nyt medlem af bestyrelsen og Anette Larsen, 

Roskildebadene og Michael Lysgaard fra Ikast Svømmecenter som hhv. 1. og 2. suppleant. 

Niels Bækgård og Lars Norring vælges til bestyrelsen. 

Anette Larsen blev valgt som 1. suppleant 

Michael Lysgaard blev valgt som 2. suppleant.  

2: Medlemsgruppe B, C og D 

På valg er Ole Larsen, der modtager genvalg og bliver valgt. 

Som suppleant foreslår bestyrelsen Jens Amdisen, COWI, der ikke er til stede, men har givet tilsagn til 

opstilling. Han vælges. 

G: Eventuelt 
Michael Koldkjær henstiller til bestyrelsen, at man får skrevet ind i vedtægterne, hvordan man afgør hvem 

der er 1. og 2. suppleant til medlemsgruppe A. 

Lars Gyberg vil foreslå at man blandt de uddannede svømmebadsassistenter finder ’ambassadører’, som 

interesserede kan tale med inden de melder sig til uddannelsen. 
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Dernæst vil han bare sige, at Hillerød nok ikke er de eneste, der mangler en godkendelse. 

Bjarne Vibæk vil gerne opfordre foreningen til at hjælpe medlemmerne med at beskrive hvordan man lever 

op til de nye standarder EN 15288-1 og EN 15288-2. 

Derudover vil han gerne opfordre foreningen til at lave en billigere temadag om DS477 end den, som DS har 

tilbudt til en hel ublu pris. 

Carsten Larsen synes det er en rigtig god idé med ambassadører omkring uddannelsen. 

Mht seminar omkring DS477, så vil vi bestemt tage det op på et senere tidspunkt. 

Som afslutning vil Carsten på foreningens vegne gerne takke Henning Holm for det store arbejde, han har 

lagt i foreningen i de mere end 10 år, hvor Henning har siddet i bestyrelsen. 

Med et ønske om Held og Lykke i det fremtidige virke overrækker Carsten en skulptur ved navn ”Livets 

Trappe”, fordi Henning bliver ved med at gå fremad og opad og ikke mindst sikre masser af EU-midler til 

Thy. Stor tak til Henning Holm, der modtager stående klapsalver fra salen. 

Som afslutning siger Carsten tak til Flemming Eriksen, der ligeledes kan takke for god ro og orden. 

 

Nyborg den 

 

 

Flemming Eriksen 

Dirigent 

 


